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سرویس سیاسی- سخنگوی 
دولت در تبیین برنامه دولت برای 
مبارزه با فقــر مطلق اعلام کرد که 
در جلســه اخیر شورای عالی رفاه 
گزارشــی در این زمینه ارائه شد و 
رئیس جمهوری دستورات لازم را 
در سطوح مختلف و در زمانبندی 

مشخص جهت رفع فقر دادند.
ســخنگوی دولــت در آغاز 
نشســت خبری خود با اشــاره به 
اینکه در جلسه ســتاد تنظیم بازار 
تصمیمات مهمی در زمینه کاهش و 
کنترل قیمت ها به ویژه در کالاهای 
اساسی اتخاذ شــده است، اظهار 
کرد: در خصــوص کنترل برخی 
کالاها از جمله برنج مصوب شــد 
برنــج هندی به ۲۰ هــزار و ۵۰۰ 
تومان و گوشــت منجمد گوساله 
هم به ۱۰۰ هزار تومان کاهش یابد.
 وی افــزود: همچنین ۴ هزار 
۵۰۰ قلــم کالا در فروشــگاه ها با 
تخفیــف ۲۰ تا ۵۰ درصد از جمله 

در حوزه پوشــاک عرضه خواهد 
شد. در حوزه لوازم خانگی شاهد 
کاهش ۵ تا ۱۳ درصدی بوده ایم. 

بهادری جهرمی اظهار کرد: تا 
پایان سال شــاهد افزایش دوبرابر 
شدن سود سهام عدالت و پرداخت 
آن به سهامداران خواهیم بود. این 
مبلــغ از ۵۰۰ هــزار تومان تا یک 

میلیون تومان خواهد بود.
 ســخنگوی دولت بــا تاکید 
بر اینکــه قانون تســهیل صدور 
مجوزهای کســب و کار ۱۳ سال 
پیش تصویب شــده است، اظهار 
کرد: امــا متاســفانه کوتاهی های 
زیادی بــرای اجرایی شــدن آن 
صورت گرفته اســت و با اقدامات 
جهــادی دولت ســیزدهم، موانع 
اجرایی شــدن این قانون برداشته 

شده است. 
وی یــادآور شــد: صرفا در 
حوزه مشاغل خانگی وزارت کار 
صدور ۵۰۹ عنوان مجوز کسب و 

کار را صددرصد الکترونیکی کرده 
است. ۳۵۰ عنوان صرفا ثبت  مجوز 
اســت و به محض ثبت، مجوز در 
لحظه صادر می شود و ۱۵۹ حوزه 
نیز تنها مجوزمحور اســت که پس 
از ثبــت مدارک کــه آن هم کاملا 
الکترونیکی است، نهایتا تا سه روز 

مجوز صادر می شود.
بهادری جهرمی گفت: از ۲۸ 
بهمن ماه تا روز گذشــته ۴۰۷۸۶ 
نفر مجــوز کســب وکار خود را 
به صــورت الکترونیکی دریافت 
کرده انــد. ۳۹۶۱۲ بــه صــورت 
لحظــه ای مجوز گرفته اند و ۱۱۶۴ 
نفــر هم پس از ثبــت و در مهلت 
ســه روزه مجوز خود را دریافت 

کرده اند.
ســخنگوی دولت در پاسخ 
به پرسشــی دربــاره برنامه دولت 
بــرای رفع فقر مطلــق تأکید کرد: 
در جلســه اخیر شورای عالی رفاه 
گزارشــی در این زمینه ارائه شد و 
رئیس جمهوری دستورات لازم را 
در سطوح مختلف و در زمانبندی 
مشــخص جهت رفع فقر دادند که 
این برنامه و زمانبندی در سه سطح 

است.
وی افــزود: در خصــوص 
ســطح فقر مطلق رئیس جمهوری 
گفتنــد قابل پذیرش نیســت که 
کسی شــب سر گرســنه بر بالین 
بگــذارد، بــرای آنها بایــد برنامه 
فوری تری انجام شــود. همچنین 
برای آن افــرادی هم که وضعیت 

مناســب ندارند همزمــان برنامه 
کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
در دســتور کار قرار گرفته است و 
برای کارمندان و کارگران شریفی 
که کف دریافتی دارند نیز  اقداماتی 

انجام خواهند گرفت.
بهادری جهرمی با اشــاره به 
دیگر اقدامات دولت  در خصوص 
رفــع فقر مطلق، گفت: هزینه آب، 
برق، گاز برای سطوح و دهک های 
پایین که الگوی مصرف را رعایت 
کرده اند رایگان شــده اســت. در 
زمینه مســکن مهر هم زمین های 
رایگان بــه افراد تحت پوشــش 
نهادهــای حمایتی تحویل خواهد 
شــد. همچنین توزیع بســته های 
نقــدی و غیرنقــدی ادامه خواهد 

داشت.
سخنگوی دولت در پاسخ به 
پرسشی درباره سفرهای نوروزی 
با تاکید بر ایــن که تصمیم گیری 
در زمینه محدودیــت های کرونا  
با توجه به شــرایط اتخاذ خواهد 
شــد، گفت: تدبیر دولت این بوده 
که با همیاری مردم بحران کرونا را 
مدیریت کند. آنچه مهم است و در 
اولویت قرار دارد تزریق واکســن 

کرونا از جمله دوز سوم است. 
طــرح  در  داد:  ادامــه  وی 
مدیریت هوشــمند برای سفرهای 
نــوروزی تدابیــری اندیشــیده 
شــده کــه در آن تزریق واکســن 
 یا تســت پی ســی آر منفی مورد 

توجه است.

سخنگوی دولت اعلام کرد:

اتخاذ تصمیمات مهم در زمینه کاهش و کنترل قیمت های کالاهای اساسی 

مشکل مرتضی عقیلی

»کاترین شکدم«

رئیس جبهه اصلاحات 

ریشه کنی فقر مطلق

اولیانوف ماموریت داشت 

رمزگشایی از  کاترین شکدم

قالتاق  و حقوق بگیر ناتو هستند

اشرافی گری 

راضی نیستند اما نمی گویند

مرتضی عقیلی می گوید، بعد از بازبینی نمایش »فلزات چکش خوار« با 
بازی او توسط شورای نظارت و ارزشیابی اداره کل هنرهای نمایشی، وقفه ای 
در صدور مجوز پیش آمد، پرویز پرســتویی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
وقت گرفت، با عقیلی نزد او رفت و ماجرا حل وفصل شد.او که ۴۳ سال پیش 
و با وقوع انقلاب اســلامی، وطن را ترک کــرد، این روزها در تالار حافظ با 
نمایش »فلزات چکش خوار« به کارگردانی آرش سنجابی روی صحنه است.

نادر طالب زاده، مجری شــبکه افق به انتشار تصاویری از وی و کاترین 
شکدم، جاسوس اسرائیل واکنش نشان داد.

وی گفت:عکسی که از من و این خانم همه جا پخش شده برای شبکه افق 
است. خانم شکدم را ما به ایران دعوت نکردیم؛ او از جای دیگری دعوت شده 
بود و ما موظف نیســتیم در این باره به جایی پاسخ دهیم.در رابطه با مصاحبه 
صورت گرفته با آقای رئیسی نیز باید بگویم که این مسئله با مشورت کامل با 
افرادی ذی صلاح صورت گرفته بود و در زمان خودش نیز بســیار موثر بوده 
است و درباره این مساله که او این گونه از آب در آمده است باید بگویم این 
احتمال وجود دارد که فرد سودجویی در این بین بوده که منافعی داشته است.
من کار خودم را انجام می دهم و اینکه مرا متهم بدانند یا نه برایم اهمیتی ندارد.
ســالی صد میهمان به ایران می آید و می رود و من نه تنها در برنامه های خود 
با آنها مصاحبه بلکه در کنفرانس ها نیز شرکت می کنم و تا حالا سابقه نداشته 

افرادی که ما برای این کنفرانس ها دعوت کرده ایم این گونه از آب درآیند.

اعضای جبهه اصلاحات ایران به ابقای بهزاد نبوی در ریاست این جبهه 
رای دادنــد.در رای گیــری اخیر  جبهه اصلاحات ایــران، بهزاد نبوی با رای 
اجماعیِ اعضای مجمع عمومی در ســمت ریاست این جبهه برای سال دومِ 

فعالیت ها ابقا شد.

مدیرکل روابط  عمومی ریاســت جمهوری با اشاره به دستور  رئیسی به 
دســتگاه های مسئول برای ریشــه کنی فقر مطلق در کشور، فعالیت حرفه ای 
و منصفانه  رســانه ها را در تســریع این فرایند راهگشا دانست.محمدمهدی 
رحیمی  در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: معیشت مردم و خصوصاً 
محرومین، دغدغه  دائمی  دولت مردمی اســت  و هیچ فرصتی را از دســت 
نمی دهد.وی افزود: رئیس جمهور، وزرا، نهادهای حمایتی و اســتانداران  را 
موظف کرد در مسیر "حذف"  فقر مطلق یک روز هم تأخیر نکنند و اقدامات 

به ۱۴۰۱ موکول نشود.

حشــمت الله فلاحت پیشه، رئیس کمیســیون امنیت ملی مدعی شد: 
اولیانوف ماموریت داشت برجام قبل از حمله روسیه به اوکراین امضا نشود.
فلاحت پیشــه گفت: دنیای آینده دنیایی اســت که رفتار های قدرت طلبانه و 
جاه طلبانه حتما در آن محکوم خواهد شد و معقتدم کاری که صورت می گیرد، 
از لحاظ اخلاقی به سود کشور ما نیست. ضمن اینکه مابه ازایی هم از سمت 
روس هــا دریافت نمی کنیم. اولیانوف ماموریت داشــت برجام قبل از حمله 
روسیه به اوکراین امضا نشود و او این ماموریت را به خوبی انجام داد و در این 
شرایط وقتی اولیانوف مشروعیت خود را در وین از دست داد، خود لاوروف 
رسما ورود کرد و شرطی تحت عنوان تضمین های آمریکا برای روابط ایران 

و روسیه گذاشت که در واقع یک منع جدیدی را در برجام ایجاد کردند .

فعال اصلاح طلب در یادداشتی با عنوان غرب گرایی تبشیری به موضوع 
جنجالی کاترین اشکدم پرداخت. در قسمتی از یادداشت عباس عبدی آمده 
است:مشکل نواصولگرایان این است که به شدت دنبال سیاست تبشیری هستند 
و می خواهند غیر مسلمانان را مسلمان کنند، آن هم اسلام شیعی. خانم کاترین 
شکدم دقیقا از همین روزنه وارد مجموعه رسمی نواصولگرایان شده و شاید 
بهتر است کلمه روزنه را به کار نبریم، به جایش بگوییم دروازه.یک زن غربی، 
مسلمان می شود و در حوزه سیاست و فرهنگ همان چیزهایی را می گوید که 
نواصولگرایان دوست دارند، دو تا لیوار هم بار غرب می کند، بعد هم به ظواهر 
شیعی ملتزم شده و به پیاده روی اربعین می رود و در تلویزیون رسمی با زبان 
انگلیسی از اسلام و شهادت و حجاب حرف می زند.از نظر نواصولگرایان این 
بزرگ ترین سند حقانیت و تودهنی به مخالفان است. تودهنی بزرگ به زنان 
غیر محجبه. پاسخ دندان شکن به مخالفان دین و سیاست نواصولگرایی. این 

بازتابی است از کارکرد دورویی در فرهنگ نواصولگرایان.

روزنامه اصولگرای رســالت نوشت: شــمار کثیری از قالتاق هایی که در 
رسانه های داخل جا خوش کرده اند، حقوق بگیر ناتو و برخی هم نوکر بی جیره 
و مواجب ناتو هســتند . مأموریت آنها باز کردن پای ایران به مناقشــه اوکراین 
و تحریــف روایتگری این جنگ بــه گونه ای که ملت ما را به دامن »ناتو« هول 
بدهند.روزنامه اصولگرای رسالت در واکنش به اعتراض رسانه های داخلی به 
جنگ روسیه علیه اوکراین نوشت: پدیداری چنین حوادثی یک فایده برای ما 
ایرانیان دارد و آن اینکه می شود به خوبی اعضای باند ناتو را در رسانه های داخل 
شناســایی کنیم.همه ســعی آنها این است که از یک دلقک صهیونیست که در 
کی یف با جنگ نرم آمریکا و رژیم صهیونیستی رئیس جمهور شده، یک قهرمان 
بسازند و خیانت او را که منافع مردم اوکراین را در پای منافع آمریکا و ناتو ذبح 

کرده است، بپوشانند.

معاون اجرایی رییس جمهور گفت: اشرافی گری در دولت سیزدهم جایی 
ندارد.سیدصولت مرتضوی معاون اجرایی رییس جمهور در آیین بهره برداری 
از طرح آب رسانی به ۱۹ روستا و شهر الهایی خوزستان با اشاره به تذکر رهبر 
معظم انقلاب برای تاخیر در اجرای پروژه های عمرانی و خدماتی اظهار کرد: 
یکی از مسائلی که مورد انتقاد رهبر معظم انقلاب قرار گرفت مشکلات پیش 
آمده در حوزه فاضلاب شهرستان اهواز بود که این امر نشان دهنده کم کاری در 

این زمینه است و مسئولان باید از این تذکر شرمنده باشند.

فرانسه به روسیه هشدار داد در مذاکرات احیای برجام، به باج گیری متوسل 
نشود. این اظهارات پس از آن مطرح شد که مسکو در روزهای اخیر خواستار 
اخذ تضمین کتبی از امریکا در مذاکرات وین جهت عدم لطمه ی تحریم اوکراین 
به روابط اقتصادی و.. کرملین با تهران شــد.رویترز نوشــت: یک مقام ریاست 
جمهوری فرانسه به خبرنگاران گفت که دیپلمات ها تمایل دارند هر موضوع را 
بر اساس ویژگی های خاص آن بررسی کنند و آنها را با هم مخلوط نکنند.او به 
خبرنگاران گفت: »زیرا در غیر این صورت، در واقعیت، فقط باج گیری است 
و این دیپلماسی نیست.«این مقام ریاست جمهوری فرانسه با اشاره به برجام، از 
روسیه خواست تا آنچه در وین در خطر است در نظر بگیرد که آن »بازگشت ایران 
به تعهداتش ذیل برجام« است.یک دیپلمات اروپایی اضافه کرد: »روس ها واقعاً 
دارند تلاش خود را در این موضوع می کنند و ایرانی ها راضی نیستند، هرچند  
البته خیلی علنی در این مورد سخن نمی گویند. ما تلاش می کنیم راهی پیدا کنیم.«

اخبار ویژه ... جعفرزاده ایمن آبادی؛ فعال سیاسی ؛

نتوانستند پارکینگ خودروسازی ها را خالی کنند 
اما می خواهند فقر را دو هفته ای جمع کنند!

ســرویس سیاســی-  غلامعلی جعفــرزاده 
ایمن آبادی نماینده پیشــین مجلس ، درباره تصمیم 
مجلــس درخصــوص ارز ۴۲۰۰ و تاثیرگذاری آن 
در آینده بر وضعیت اقتصاد و معیشــت مردم گفت:  
متأســفانه دولت هــا در زمان انتخابات، یکســری 
شعارهایی می دهند که صرفاً شعارهای سیاسی است، 
حرف های غیرکارشناسی می زنند و بعد از انتخابات 
وقتی مسئولیت قبول می کنند و با واقعیت ها روبه رو 
می شــوند، در قبال آن شــعارها و مطالبات مردمی 

می مانند که چه کاری انجام دهند.
وی افزود: بنابراین برخی در دوران انتخابات از 
ابزار کلمات و کلیدواژه »ارز جهانگیری« برای حمله 
به دولت استفاده کردند ولی وقتی خودشان به عرصه 
کار ورود کردند دیدند، کارِ درستی بود و امکان دارد 
در اجرا مشکلاتی داشته باشد، منتهی چون یک حرفی 
زده بودنــد باید به آن عمل می کردند و در نهایت این 

اتفاق افتاد.
ایمن آبــادی تصریح کرد:  انتظــار از مجلس به 
عنوان نمایندگان مردم این بود که واقعاً پشــت مردم 
را خالی نکند. این چه نوع شیوه قانون نویسی است؟ 
تقنین محل بایدها و نبایدهاست. تقنین این طور نیست 
که اگر خواســتید این کار را کنید، آن جور شود، اگر 
خواستید آن یکی کار را کنید، این جور شود! این چه 
رویه قانون نویسی است؟! مگر مجلس جای شرطی 
است؟ مجلس جای صدور مجوز است! یعنی دولت 
باید با صراحت برنامه اش را بگوید و مجلس هم متقن، 

تکلیف باید و نباید آن را مشخص کند.
وی افــزود: مجلــس به دولــت می گوید اگر 
می خواهید آن کار را انجام دهید، باید به این شــکل 
عمل کنید، وگرنه تصمیمی که گرفتی عوض می شود. 
این چه طرز قانون نویسی است؟! به خدا حقوقدانان 
به این مجلس می خندند. تا به حال جملات شــرطی 
که در این ماده قانونی آمد را ملاحظه کرده اید؟ شــما 
به مردم در کمیسیون تلفیق قول دادید؛ بعد الان ۱۴۰ 
رأی مخالف می دهید! نماینده پیشین مجلس تصریح 
کرد: پیش بینی ما این است که این کارت الکترونیکی 
و ... پاسخگو نخواهد بود. البته اینکه یارانه به مقصد 
اصلی برسد، حرف دیگری است ولی واقعیت امر این 
است که شرایط بدی برای کشور رقم خواهد خورد. 
مردم به اندازه کافی نســبت به نوروز و ســال ۱۴۰۱ 
نگران هســتند، مصوبه مجلس آتش نگرانی مردم را 
برافروخت. وی گفت: الان چقدر از مردم به من پیام 
داده اند که آقا در آینده چه خواهد شد؟! تکلیف آذوقه 
و ارزاق، مواد پروتئینی و ســفره ما چه می شود؟ البته 
دیگر اثری از سفره نمانده! من نمی گویم ارز ۴۲۰۰ باید 
حتما حفظ شود اما باید با روند تدریجی حذف شود. 
شما ۱۲۰۰ کالا را به ۲۵ کالا کاهش دادید. آقای رئیسی 
هــم بدون اجازه مجلس ۱۸ کالا را از ۲۵ کالای باقی 
مانده حذف کرده و فقط ۷ کالا باقی مانده است. حالا 
از هفــت کالا هم، به ۵ کالا هم ارز ترجیحی نداده اند. 
می دانید دولت چرا این کار را انجام داد؟  چون دولت 
نمی توانست نظارت کند. تمام انتقادهایی که از دولت 

قبل می کرد هم خودش دچار آن شد.
ایمــن آبادی افزود: دولت برای اینکه در این دام 

نیافتد، صورت مســئله را پاک کرد و در کمال تاسف 
مجلس هم زیر بار این قانون رفت. چون آقای قالیباف 
در جلسه سران سه قوه قول داده بود که این کار را انجام 
دهد. این اتفاق واقعاً نگران کننده و به نوعی توزیع فقر 
اســت. دوباره کارت الکترونیکی، کوپن و مسائلی از 
این دست! مگر در دوران گذشته این موارد را تجربه 
نکردیم؟! یعنی بعد از چهار دهه برسیم به اینجا؟! واقعاً 
دولت نمی تواند کالای ارزان بیاورد و در اختیار عموم 
بگذارد؟ مگر در اینجا فساد ایجاد نمی شود؟ مگر در 

دهه ۶۰ که کوپن می دادیم، مفسده وجود نداشت؟
این نماینده پیشــین مجلس گفت: مردم واقعاً 
نگران هستند و متأسفانه مجلس پشت مردم را خالی 
کرده و پشت آنها نیست. ما نمی گوییم مجلس با دولت 
درگیر شود و تنش ایجاد کند. نه! مجلس باید هماهنگ 
باشــد و آرامش بین قوا ایجاد کند، این را قبول دارم 
امــا به چه قیمتی؟ به قیمتی که دولت هر کاری دلش 

می خواهد دارد انجام می دهد!
وی گفت: فلسفه وجودی مجلس چیست؟ من 
متأسف شــدم، آن روز بعضی ها در حمایت از اقدام 
دولت صحبت کردند! آخر شما نماینده مردم هستید! 
نماینــده عالی دولت که آنجــا حضور دارد می آید و 
حرف اش را می زند، نمایندگان دولت از دولت حقوق 
می گیرند و حرف او را می زنند اما شما از مردم دارید 
حقوق می گیرید! شما بایید حرف مردم را بزنید. این 

اتفاق متأسفانه نیفتاد.
جعفــرزاده ایمن آبادی دربــاره اینکه در کنار 
موضــوع حذف ارز ۴۲۰۰ رئیس جمهور گفتند باید 
با یک کار جهادی در ســال ۱۴۰۰ فقر ریشه کن شود، 
گفت: اگر قرار بود با دســتور فقر جمع شود تا حالا 
۶۰۰ بار این کار انجام شــده بود. شما به هر دانشکده 
اقتصــاد بروید، حتی آنهایی که دیپلم اقتصاد گرفتند، 
این موضوع را می فهمند! آخر ظرف دو هفته فقر جمع 

می شــود؟! شما وقتی ظرف چهار دهه نتوانستید این 
کار را انجام دهید. در این مدت می توانید؟ 

وی تصریــح کرد: فقر را می خواهید به شــکل 
دستوری ریشه کن کنید؟ به چه زبانی بگوییم اقتصاد 
دستور نیست، علم است! خدا کند جمع شود. دو هفته 
که سهل است، من می گویم دو سال دیگر این کار را 
انجام دهند! آقایان اگر توانســتند این سطح فقر را کم 
کنند نه اینکه حالا جمع کنند! هیچ کس نمی تواند فقر 
را جمع کند! مگر در نیویورک، انگلیس، سوئد و نروژ 

فقر جمع شده است؟
ایمن آبادی گفت: هر کســی این خبر را خواند، 
خنده اش گرفت! این چه خبری اســت؟ الان خیلی 
جاها آشــغال و زبالــه داریم، دپــوی مصالح داریم 
نمی توانیــم دو هفته ای جمع کنیــم؛ دو هفته ای فقر 
جمع شــود؟! شما در مدت هشت ماهه ای که آمدید 
نمی توانیــد دپویی که در گمرک ها و بنادرتان وجود 
دارد را خالی کنید! شــما نمی توانید پارکینگ برخی 
خودروسازی ها را خالی کنید، بعد می خواهید فقر را 
دو هفته ای جمع کنید؟! این واقعاً به سخره گرفتن مردم 

بود و خیلی خبر بدی بود. 
غلامعلــی جعفرزاده ایمن آبــادی درباره تاثیر 
حــذف ارز ۴۲۰۰ و دســتور رئیس جمهــور برای 
ریشه کن کردن فقر گفت: شک نکید حذف ارز ۴۲۰۰ 
خط فقر و فلاکت را افزایش داده، سفره مردم را جمع 
می کند و باعث گرانی و توسعه فقر می شود. متاسفانه 
ســازمان برنامه و بودجه به دلیل ضعف مدیریتی که 
دارد به دنبال آن رفته اســت. با این کار آن ها صورت 
مســئله را حذف می کنند و ما متاسفانه فقیر و فقیرتر 
می شــویم. از طرف دیگر هم رئیس دولت می گوید 
فقر را دو هفته ای جمع کنید و از طرف دیگر مردم را 
در همین دو هفته به زمین می زنیم که همه این موارد 

در تناقض است.

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: اگر قرار بود با دستور فقر جمع شود تا حالا ۶۰۰ بار این کار انجام شده بود. شما به هر دانشکده اقتصاد بروید، حتی 
آنهایی که دیپلم اقتصاد گرفتند، این موضوع را می فهمند!شما در مدت هشت ماهه ای که آمدید نمی توانید دپویی که در گمرک ها و بنادرتان وجود دارد را خالی 

کنید! شما نمی توانید پارکینگ برخی خودروسازی ها را خالی کنید، بعد می خواهید فقر را دو هفته ای جمع کنید؟! این واقعاً به سخره گرفتن مردم بود.

مجلــس به دولــت می گوید اگــر می خواهیــد آن کار را انجام دهیــد، باید به این 
شــکل عمل کنیــد، وگرنه تصمیمــی که گرفتی عوض می شــود. ایــن چه طرز 
قانون نویســی اســت؟! به خدا حقوقدانان بــه این مجلس می خندنــد. تا به حال 
جملات شــرطی کــه در این مــاده قانونــی آمد را ملاحظــه کرده اید؟ شــما به 
مــردم در کمیســیون تلفیــق قول دادیــد؛ بعــد الان ۱۴۰ رأی مخالــف می دهید!

سرویس سیاسی- رئیس مجلس 
شورای اسلامی ضمن تاکید بر ضرورت 
بررسی اولویت دار ساماندهی نیروهای 
قراردادی و شرکتی، گفت: این موضوع 
مهم و جــدی بوده و باید بــا طمأنینه 
بیشــتر، اما با اولویت بررســی شــود؛ 
طرحــی با بیش از ۱۸۰ امضا در مجلس 
برای ســاماندهی اســتخدام کارکنان 

دولت در دست بررسی است.
نماینــدگان در نشســت علنــی 
مجلس شــورای اســلامی در جریان 
بررسی پیشنهادات نمایندگان مبنی بر الحاق به تبصره ۱۷ لایحه بودجه، سید 
مهدی فرشــادان پیشنهادی درباره تبدیل وضعیت استخدام کارکنان شرکتی، 

قراردادی و مشمولان قانون خدمات پزشکان و پیراپزشکان مطرح کرد.
محمدباقــر قالیباف پس از طرح این پیشــنهاد بیان کرد که بخش عمده 
ای از این عزیزان افرادی هســتند که به صورت قراردادی و شــرکتی فعالیت 

می کنند.
وی با اشــاره به وجود ناعدالتی در این حوزه ادامه داد: این موضوع تنها 
در یک وزارتخانه نیست و در همه وزارتخانه ها وجود دارد، در برخی بخش 
ها حتی از جهت تخصص، تحصیلات و اثرگذاری کار موثرتر هســتند، ولی 
در یک اتاق دریافتی نیروی رســمی به مراتب بیشتر از نیروی شرکتی است. 

نمایندگان و مردم نیز به این مکان ها مراجعه می کنند.
رئیس قوه مقننه کشور تصریح کرد: این موضوع مهم و جدی است و باید 
با طمأنینه بیشتر، اما با اولویت بررسی شود. رئیس جمهور نیز همین دغدغه 
را دارند و به سازمان امور استخدامی و دارایی ابلاغ کرده اند. ما نیز طرحی با 
بیش از ۱۸۰ امضا در مجلس برای ساماندهی استخدام کارکنان دولت داریم.
وی با بیان اینکه اجازه دهیم در این حوزه ناقص تصمیم گیری نشــود، 
اضافه کرد: باید قانون محکم دائمی برای این موضوع تصویب شــود و نیاز 
است که با اولویت به آن رسیدگی کنیم. نباید قوانین مهم کشور را در بودجه 
و به صورت یکساله بیاوریم، آن هم موضوع مهم استخدامی که از یکسو باید 
عدالت رعایت شود و از سوی دیگر باید توجه کنیم که دولت بزرگتر نشود.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: با اولویت به این موضوع 
و طرح ســاماندهی خواهیم پرداخت. همچنین قالیباف در جریان بررســی 
پیشنهاد روح الامینی درباره سقف دریافتی دانشیاران و استاد تمامان دانشگاه 
ها و موسســات پژوهشی در چارچوب مصوبات هیات امنای دانشگاه ها و 
مراکز پژوهشــی، گفت: پیشنهادی که پیش از این درباره آن بحث می کردند 
ایــن بود کــه حقوق مربوط به هیات امنای اعضای هیات علمی به هیات امنا 
واگذار شــود، با توجه به اینکه براســاس قانون هیات امنای دانشگاه ها همه 
اختیارات دانشگاه را دارند، این پیشنهاد مناسب بوده و خلاف احکام قانونی 

برنامه نیز نبود. 
رئیس قوه مقننه کشــور تاکید کرد: اما پیشــنهاد کنونی که مطرح شــده 
خلاف قانون احکام دائمی برنامه اســت، زیــرا هیات امناها نمی توانند این 
کار را انجام دهند. ای کاش پیشــنهاد درستی مطرح می شد و به تصویب می 
رسید، اما این پیشنهاد ایراد دارد و قابل طرح نیست. وی تصریح کرد: مجلس 
این احترام را برای هیات امنا قائل است که این تصمیم را بگیرد، اما پیشنهاد 

کنونی دارای ایراد است.

ســرویس سیاسی- رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی 
گفت: لازم اســت بانک مرکزی ابزارهــای نظارتی خود را اصلاح کرده و با 
بانک های متخلف که ســابقه اعطای وام های بدون وثیقه و بدون پشــتوانه 

دارند، برخورد کند.
حجت الاســلام حسن شــجاعی با اشــاره به نقش پررنگ بانک ها در 
اقتصاد کشــور، گفت: بانک ها می توانند با اعطای تسهیلات، نقش به سزایی 

در حمایت از کارآفرینان خرد و همچنین تولیدکنندگان نوپا ایفا کنند.
وی بیان کرد: اگر بانک مرکزی نظارت کافی و مؤثری بر فعالیت بانک ها 
داشته باشد، می تواند آن ها را به سمت اعطای تسهیلات معقول و مؤثر سوق 

دهد. متأسفانه در رسیدن به این مسئله مهم، مسیر درستی طی نشده است.
رئیس کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بسیاری 
از کسب و کارهای کوچک و تولیدی های خرد برای شروع کارشان نیازمند 
تسهیلات خرد هستند، گفت: بانک ها به عنوان یکی از مهمترین تأمین کنندگان 
سرمایه واحدهای تولیدی خرد نه تنها نقش حمایتی را به خوبی ایفا نمی کنند، 
بلکه ترجیح می دهند به جای اعطای تسهیلات به تولیدکنندگان خرد، بیشتر 

به مشتریان متقاضی تسهیلات کلان وام دهند.
شــجاعی ادامه داد: تســهیلات خرد واحدهای تولیدی، کم ریســک و 
پربازده بوده و کمتر معوق می شــود، اما بانک ها در مواجهه با این مشــتری ها 

وثیقه و ضامن های متعدد طلب می کنند. 
همچنیــن بــا درخواســت ســپرده گذاری های چند ماهه بــه عنوان 
پیش شــرط های دریافت وام، این افراد را از دریافت تســهیلات ناامید و در 
نهایت منصرف می کنند. وی با اشــاره به چالش های دریافت وام از بانک ها، 
افزود: اولین چالش این است که افراد مبلغ لازم برای سپرده گذاری را فراهم 
کنند، چالش بعدی مهیا کردن ضامن های واجد شرایط برای دریافت وام است 
و یکی دیگر از مشکلات این است که باید در صف های طولانی نوبت دهی 
و در انتظــار دریافت وام های خود باشــند و اگر فرد به لحاظ زمانی فرصت 
کافی برای صبر کردن جهت دریافت وام را نداشــته باشد، ناگزیر از دریافت 

تسهیلات بانکی منصرف می شود.
نماینده مردم ابهر در مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: در مقابل، 
بانک ها تسهیلات کلان و سنگین را بدون دریافت وثیقه و حتی اعتبارسنجی 
اولیــه در اختیــار افــرادی قرار می دهند کــه به نحوی با مدیران شــعبه در 
 ارتباط بوده یا به فرض از شــرکت ها و مجموعه های وابســته به همان بانک 

هستند. 
طبق آئین نامه تسهیلات و تعهدات کلان، بانک ها موظف هستند تا سقف 
مشــخصی از منابع خود را به تســهیلات و تعهدات کلان اختصاص دهند. 
میزان سقف این تسهیلات تابعی از بانک تسهیلات دهنده و ماهیت حقوقی 
و حقیقی مشتری است، به این معنا که این سقف از بانکی به بانک دیگر و از 

شخصی به شخص دیگر متغیر است. 
شــجاعی تأکید کرد: آنچه در دســتورالعمل آئین نامه مذکور آمده، در 
عمل به خوبی اجرا نشده که این خود نشان دهنده عدم نظارت بانک مرکزی 
اســت که پیامدی جز معوقات پی در پی و در نهایت آســیب جدی به بدنه 
اقتصاد کشور نخواهد داشت. لازم است بانک مرکزی ابزارهای نظارتی خود 
را به بهترین شــکل اســتفاده و اصلاح کرده و با بانک های متخلف که سابقه 
اعطای وام های بدون وثیقه و بدون پشــتوانه دارند، به شدت برخورد کند تا 
از این به بعد فرایند وام دهی در بســتری عادلانه و با تکیه بر اعتبارســنجی 
و دریافــت وثیقه هایی معقول و همچنیــن ناظر بر ضوابط، به جای روابط و 

رانت صورت گیرد.

قالیباف در صحن علنی مجلس:

طرحی با بیش از ۱۸۰ امضا برای 
ساماندهی استخدام کارکنان در 

مجلس داریم

شجاعی رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی: 

معوقات کلان بانکی نشان دهنده عدم 
نظارت بانک مرکزی است
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